
 
 
 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR VI/2015 
z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 25 marca 2015 roku 
 
 
 
 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Zdzisław Korda  o godz. 13.00 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 
radnych stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się dnia 27 lutego 2015 roku. 
Protokół został przyjęty przez radnych przy 14 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym”. 

 
Następnie przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  VI 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami Rady Gminy.  
2. Sprawozdanie z wykonania gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska za 
okres od 01.01.2014r. – 31.12.2014r.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 
2015-2023. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Miejskiej Lębork.  



6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 2 
mieszczącego się w budynku mieszkalnym Nr 55 w miejscowości Krępa 
Kaszubska , obręb ewidencyjny Krępa Kaszubska na rzecz najemcy . 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/27/15 Rady Gminy 

Nowa Wieś Lęborska z dnia 27 lutego 2015 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/194/05 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 20 kwietnia 2005r. w sprawie określenia zasad 
sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących gminny zasób nieruchomości 
oraz udzielania bonifikat przy ich sprzedaży. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do przedszkoli, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowa Wieś Lęborska, do 
drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad.      

 
Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda 
zwrócił się z zapytaniem, czy są pytania lub uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
 
Wójt wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej w Mostach. Dotychczasową 
siedzibą komisji był Budynek (podkowa) ul. Kwiatowa 26 w Mostach. Jest to 
nieruchomość prywatna, która w dniu wyborów (10 maja br.) będzie zajęta na cele 
prywatne i dlatego należało dokonać zmiany siedziby lokalu wyborczego.  
 
Następnie przewodniczący rady gminy odczytał porządek obrad z proponowaną 
zmianą :  
 

1. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami Rady Gminy.  
2. Sprawozdanie z wykonania gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska za 
okres od 01.01.2014r. – 31.12.2014r.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 
2015-2023. 



5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Miejskiej Lębork.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 2 
mieszczącego się w budynku mieszkalnym Nr 55 w miejscowości Krępa 
Kaszubska , obręb ewidencyjny Krępa Kaszubska na rzecz najemcy . 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/27/15 Rady Gminy 

Nowa Wieś Lęborska z dnia 27 lutego 2015 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/194/05 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 20 kwietnia 2005r. w sprawie określenia zasad 
sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących gminny zasób nieruchomości 
oraz udzielania bonifikat przy ich sprzedaży. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do przedszkoli, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowa Wieś Lęborska, do 
drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Nowa Wieś Lęborska. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji 
wyborczej. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie obrad.      

 
Porządek obrad z proponowaną zmianą przewodniczący rady gminy poddał 
głosowaniu.  
Rada Gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie.  
 
Następnie przewodniczący rady poinformował, że na terenie gminy zakończyły się 
wybory sołtysów. Część sołtysów została ponownie wybrana na tę funkcję, natomiast 
część sołtysów zakończyła pracę i dlatego przewodniczący chciałby im bardzo 
podziękować  za sumienną i rzetelną pracę na rzecz swojego sołectwa i gminy. 
Otrzymali dyplomy i drobne upominki.  
Wybranym sołtysom na nową kadencję życzył, aby udało im się spełniać wszystkie 
marzenia, żeby spełnili wszystkie postulaty, wnioski swojej społeczności lokalnej, aby 
współpraca z radnymi układała się bardzo dobrze.  
Do podziękowań i życzeń dołączył się również Wójt.  
 
Następnie sołtysi wybrani na nową kadencję dokonali krótkiej prezentacji.  
 
Po prezentacji przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
 
 
 
Ad. 1 
 



Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami rady gminy,  radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję, celem zapoznania się i wniesienia 
ewentualnych uwag. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
Sprawozdanie radni przyjęli bez uwag. 
 
Ad. 2 
 
Sprawozdanie z wykonania gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na 
terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska za okres od 01.01.2014r. – 31.12.2014r., radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję, celem zapoznania się i wniesienia 
ewentualnych uwag.  
Sprawozdanie to omówił przewodniczący gminnej komisji rozwiązywania problemów 
alkoholowych – Jerzy Dyktyński. Stanowi ono załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu.  
Radny Andrzej Florczyk w odniesieniu do wypowiedzi przewodniczącego komisji 
dotyczącej problemu narkomanii, gdzie między innymi wspomniał  o Pogorszewie 
zapytał, czy są  jakieś rezultaty w tej sprawie , czy zakończyło się to tylko na 
pogawędkach. 
Jeżeli chodzi o działanie komisji, to komisja tylko poprzez działalność informacyjno- 
edukacyjną może pomóc w walce z problemem alkoholizmu i narkomanii. Natomiast 
postępowanie w tej sprawie prowadzi policja. Przewodniczący nie ma wiedzy,  jakie 
są wyniki tego postępowania.  
Radny stwierdził, że na dzień dzisiejszy są słabe wyniki postępowania policji. 
 
Radni sprawozdanie to przyjęli jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 
2015.  
 
Skarbnik poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
Zostały zmienione następujące załączniki : 

- dochodów,  
- wydatków, 
- wydatków na zadania inwestycyjne, 
- przychodów i rozchodów budżetu, 
- dotacji podmiotowych, 
- dotacji celowych, 
- dochodów budżetu gminy z tytułu korzystania ze środowiska i wydatków    
  związanych z realizacja zadań w tym zakresie. 
 

Główna przyczyna zmian polega na tym, aby kontynuować zadanie inwestycyjne pod 
nazwą „ budowa i modernizacja bazy sportowo-rekreacyjnej w miejscowości Leśnice, 



Łebień i Redkowice”. Rozstrzygnięto przetarg na Leśnice i Redkowice. Zmiana 
polega na przesunięciu brakujących środków  w wysokości 90.000 zł, na kontynuację 
tego zadania.  
Jeżeli chodzi o dotacje celowe i podmiotowe, zwiększono dotację dla przedszkola 
niepublicznego,  w związku z wprowadzeniem dodatkowego zadania dotyczącego 
uczniów niepełnosprawnych.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy  i pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
VI/32/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na rok 2015 – która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową 
jest ściśle powiązania z uchwałą budżetową. Polega na dostosowaniu danych roku 
2015 do zmian budżetu wprowadzonych od dnia 27.02.2015r. do dnia dzisiejszego.  
Zmiany te zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji rady 
gminy.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy  i pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
VI/33/15 w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023 – która stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Lębork.  
 
Wójt wyjaśnił, że 12 listopada 2014 roku rada gminy podjęła uchwałę w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Lębork , z przeznaczeniem na 
budowę peronu w Mostach w kwocie 370.000 zł. Wartość wszystkich robót 
budowlanych, nadzoru inwestorskiego, nadzoru autorskiego oraz opłat na rzecz 
inspektora z ramienia PKP wynosi 1.117.000 zł brutto. Współfinansowanie 
przedsięwzięcia przez trzy samorządy tj. Gminę Miasto Lębork, Gminę Nowa Wieś 
Lęborska i Powiat Lęborski, w podziale na równe części jest podstawą realizacji 
zadania. W związku z powyższym należy zwiększyć kwotę pomocy finansowej o 
10.000 zł, czyli do kwoty 380.000 zł.  
 



Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciwko” 
podjęła Uchwałę Nr VI/34/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Miejskiej Lębork – która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki. 
 
Wójt wyjaśnił, że sprawa funduszu sołeckiego była omawiana na wspólnym 
posiedzeniu komisji. Wójt jest za funduszem sołeckim, ale pod warunkiem, że 
przeznaczony zostanie na większe inwestycje, a nie na zakup drobnych rzeczy.  
Należy rozmawiać z mieszkańcami,  przekonać, aby środki z funduszu sołeckiego 
przeznaczać na duże zadania np. drogi, chodniki.  
Przewodniczący rady dodał, że na komisji rozpatrywano również wniosek, aby 
funduszu sołeckiego w przyszłym roku nie było. Jednakże zdecydowaną większością 
przegłosowano, aby  fundusz sołecki na rok 2016 został wyodrębniony w budżecie. 
Co do  wyboru zadania, jest to wola zebrania wiejskiego, ale jeżeli sołtys i rada 
sołecka przedstawi przemyślaną  propozycję, to zebranie na pewno to zaakceptuje. 
Głos w sprawie zabrał również wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński. 
Powiedział, że dla mieszkańców fundusz sołecki jest rodzajem budżetu 
obywatelskiego. Jest przede wszystkim szansą dla mniejszych miejscowości, aby 
również tam coś zostało zrobione. Z rozmów na komisji wynika, że radni chcieliby, 
aby efekt ten był widoczny, czyli aby powstały tam większe inwestycje np. został 
wybudowany chodnik, ogrodzono plac zabaw itp.  Rada będzie się temu przyglądać. 
Jest prośba do sołtysów, aby ukierunkowywać mieszkańców do przyjmowania zadań 
przemyślanych.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
VI/35/15 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki – która stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zbycia lokalu mieszkalnego Nr 2 mieszczącego się w budynku mieszkalnym 
Nr 55 w miejscowości Krępa Kaszubska , obręb ewidencyjny Krępa Kaszubska na 
rzecz najemcy. 
 
Wójt wyjaśnił, że z wnioskiem o nabycie mieszkania będącego własnością gminy, 
mieszczącego się w budynku nr 55 w Krepie Kaszubskiej wystąpił dotychczasowy 
najemca. Na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy, radni ustalili bonifikatę w 
wysokości 85% od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego przy zapłacie 
dokonanej jednorazowo.  



 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 13 głosach „za” i 2 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr VI/36/15 w sprawie zbycia lokalu 
mieszkalnego Nr 2 mieszczącego się w budynku mieszkalnym Nr 55 w 
miejscowości Krępa Kaszubska , obręb ewidencyjny Krępa Kaszubska na rzecz 
najemcy – która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
 
Wójt wyjaśnił, że jest to nieruchomość gruntowa (droga) oznaczona numerem 707/4 
o powierzchni 0,0369 ha, położona w obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska – 
nowe Osiedle XXX-lecia PRL. Nieruchomość ta stanowi własność osób fizycznych. 
Osoby te wystąpiły z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie nieruchomości na mienie 
gminy.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” 
podjęła Uchwałę Nr VI/37/15 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości – która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr V/27/15 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 27 
lutego 2015 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś 
Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że zmiana uchwały wynika z zapisu ustawy o gospodarce 
nieruchomościami. 
W uchwale nr V/27/15 z dnia 27 lutego 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej 
własność Gminy Nowa Wieś Lęborska dokonuje się zmiany § 1, nadając mu 
brzmienie : wyraża się zgodę na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej 
umowy dzierżawy na okres oznaczony dłuższy niż 3 lata na część nieruchomości 
gruntowej oznaczonej numerem 520/45 o powierzchni 25 m², położonej w obrębie 
ewidencyjnym Nowa Wieś Lęborska.  
  
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
VI/38/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/27/15 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 27 lutego 2015 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej 



własność Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/194/05 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 20 
kwietnia 2005r. w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 
stanowiących gminny zasób nieruchomości oraz udzielania bonifikat przy ich 
sprzedaży. 
 
Wójt wyjaśnił, że zmiana uchwały  nr XXX/194/05 z dnia 20 kwietnia 2005 roku 
polega na dostosowaniu zapisów uchwały do aktualnych realiów.  Zmiany 
umożliwiają zastosowania w indywidualnych przypadkach innej stawki 
oprocentowania rat . Ponadto w uchwale uwzględniono dodatkowe postanowienia, 
które odpowiadają zasadom przewidzianym w ustawie o gospodarce 
nieruchomościami. 
 
Radna Renata Palczewska skierowała pytanie do radcy prawnego, dotyczące  § 2 
powyższej uchwały. Zapytała, czy zapis w punkcie 2 nie wyklucza zapisu w punkcie 3 
tego paragrafu. W punkcie 2 jest zapis że,  cena nieruchomości gruntowej podlega 
zapłacie nie później niż w dniu poprzedzającym zawarcie umowy, a  punkcie 3  jest 
mowa o rozłożonej kwocie na raty. Czy te dwa punkty nie wykluczają się.  
 
Radca prawny wyjaśnił, iż intencja tego zapisu jest taka, że jeżeli wpłata nastąpi 
jednorazowo gotówką, to cała kwota będzie musiała być wpłacona. Natomiast jeżeli 
zapłata nastąpi na raty, to powyższy zapis będzie wykluczony. Zapisy te będą miały 
zastosowanie w zależności od wyboru wariantu zapłaty.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
VI/39/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/194/05 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 20 kwietnia 2005r. w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali 
mieszkalnych stanowiących gminny zasób nieruchomości oraz udzielania 
bonifikat przy ich sprzedaży – która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 11 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie określenia kryteriów naboru do przedszkoli, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowa Wieś Lęborska, do drugiego etapu postępowania 
rekrutacyjnego. 
 
Wyjaśnień w tej sprawie udzieliła Sekretarz – Wioletta Piechowska-Labuda. 
Poinformowała, że zgodnie z ustawą o systemie oświaty, dzieci przyjmowane są do 
przedszkola na podstawie kryteriów i muszą przejść etap rekrutacji. Są dwa etapy 
rekrutacji. W pierwszym etap postępowania rekrutacyjnego kryteria określa 
ustawodawca. Jeżeli po zakończeniu tego etapu przedszkole dysponuje nadal 



wolnymi miejscami, to w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego są brane pod 
uwagę kryteria określone przez organ prowadzący.  
Określono 5 takich kryteriów : 
 
1) dwoje rodziców/opiekunów prawnych pracujących zawodowo lub uczących się w 
systemie dziennym,              
2) rodzeństwo uczęszczające do tego samego przedszkola lub zespołu szkół, w 
którym funkcjonuje oddział przedszkolny,      
3) deklarowany czas pobytu dziecka w przedszkolu powyżej 5 godz.   
4) jeden rodzic/opiekun prawny pracujący zawodowo  lub uczący się w systemie 
dziennym, 
5) wychowywanie dziecka do lat 2 przez rodziców/opiekunów prawnych.   
 
Ponadto zgodnie z zapisem ustawy określono rodzaje dokumentów, niezbędnych do 
potwierdzenia powyższych kryteriów. Kryteria zostały określone na przykładzie 
ubiegłorocznych kryteriów, gdzie nie było obowiązku podejmowania uchwały.  
Kryteria zostały uzgodnione i pozytywnie zaopiniowane przez dyrektorów gminnych 
przedszkoli.  
 
Wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński zapytał, kto powołuje komisję 
rekrutacyjną.  
Sekretarz wyjaśniła, że komisję powołuje dyrektor placówki.  Każde przedszkole 
powołuje własna komisję.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Sekretarza 
Gminy  i pozytywną opinią komisji  oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki 
społecznej (załącznik nr 22 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 
15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VI/40/15 w sprawie określenia kryteriów 
naboru do przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowa 
Wieś Lęborska, do drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego – która stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 12 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt, rada gminy do dnia 31 marca 
każdego roku ma obowiązek określenia w drodze uchwały Programu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz zapobieganiu bezdomności.  
Program ten ma na celu ograniczenie liczby bezdomnych zwierząt na terenie gminy 
Nowa Wieś Lęborska,  oraz zapewnienie należytej opieki zwierzętom bezdomnym 
oraz kotom wolno żyjącym na terenie gminy. 
Program został pozytywnie zaopiniowane przez : 
- Towarzystwo opieki nad zwierzętami  w Słupsku. 
- Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Lęborku, 
- Koła Łowieckie działające na terenie gminy.  
 
Wykonawcami programu jest ; 



 
- Gmina Nowa Wieś Lęborska  
- Ośrodek Tresury Psów „Bajer”, Sławomir Twardziak – Hotel i schronisko dla psów w 
Małoszycach. 
 
Funkcję koordynatora działań podejmowanych w ramach Programu opieki pełni 
Referat Rolnictwa, Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Urzędu Gminy.  
 
Na realizacje zadań wynikających z programu środki finansowe zabezpieczone są w 
budżecie gminy na 2015 r. w kwocie 40.000 zł. 
 
Zdaniem Wójta schronisko prowadzone jest przez Pana Sławomira Twardziaka  
prawidłowo, spełnia wszelkie oczekiwania zawarte w programie.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy i 
pozytywną opinią komisji  infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 24 do niniejszego protokołu), w obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” 
podjęła Uchwałę Nr VI/41/15 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 13 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 
 
Tak jak wcześniej Wójt wspomniał, zmiana siedziby obwodowej komisji wyborczej 
jest konieczna. Na siedzibę komisji ustalono Przedszkole Michałkowo, znajdujące się 
przy ul. Długiej w Mostach. Wybrano budynek przedszkola ponieważ znajduje się on 
w centrum miejscowości, natomiast świetlica wiejska położona jest na obrzeżach 
miejscowości i dotarcie do świetlicy jest utrudnione.   
Zdaniem radnego Waldemara Ellwarta jest to bardzo dobra lokalizacja lokalu 
wyborczego dla mieszkańców Mostów.  
 
Radna Henryka Gabryelska zapytała, czy koszt z tytułu wynajmu ponosi gmina.  
 
Sekretarz odpowiedziała, że wszystkie wybory są to zadania zlecone i na wszystkie 
wydatki związane z wyborami gmina otrzymuje specjalne środki z budżetu państwa, 
które mogą być wydatkowane tylko na ten cel. Gmina z tego tytułu nie ponosi 
żadnych kosztów.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy, w 
obecności 15 radnych, przy 15 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VI/42/15 w sprawie 
zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej – która stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu.  
 
 
Po podjęciu uchwały przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.  



 
Wójt poinformował, że 23 marca br. odbyło się spotkanie z firmą zainteresowaną 
dzierżawą budynku po byłej szkole w Tawęcinie. W spotkaniu uczestniczyło 
prezydium rady gminy i przewodniczący komisji.  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę budynku po byłej szkole została 
podjęta przez rade gminy w dniu 28 lipca 2014r.  
Firma na spotkaniu przedstawiła swoją propozycję wydzierżawienia budynku. Miałby 
tam powstać dom spokojnej starości. 
Wójt tę propozycję przedstawił mieszkańcom na zebraniu wiejskim. Nie usłyszał 
żadnych sprzeciwów, tym bardziej że powstanie tam kilka miejsc pracy. 
 
Przewodniczący rady uważa, że obiekt ten należy  jak najszybciej zagospodarować, 
ponieważ nie może on stać pusty i niszczeć.  
 
Radny Marian Syldatk  powrócił do sprawy boiska przy szkole w Garczegorzu. 
Zapytał, kiedy zostanie boisko oddane do użytku.  
Radny zapytał również, kiedy zostaną wyrównane drogi polne.  
 
Radny – Andrzej Lubiński poruszył sprawę loterii fantowych, które odbywały się na 
festynach. Organizatorzy festynów rezygnowali z loterii, ponieważ skomplikowana 
była procedura uzyskania zgody na zorganizowanie loterii fantowej. Wymagana była 
zgoda Urzędu Celnego. Ustawa dotycząca tej sprawy została znacznie złagodzona. 
W tej chwili wystarczy tylko zgłoszenie do służby celnej. Radny przekazał sołtysom 
informację dotyczącą sposobu załatwienia tej sprawy.  
 
Radny – Jan Muttke zwrócił się z prośbą o interwencję. Sprawa dotyczy pobocza 
drogi powiatowej Łebień – Garczegorze. Po położeniu światłowodów pozostał rów, w 
którym gromadzą się śmieci. Należy wystąpić do zarządcy drogi o uporządkowanie 
poboczy.  
 
Następnie głos zabrała radna Henryka Gabryelska. Powiedziała, że na posiedzeniu 
komisji w dniu 17 marca br. radni otrzymali materiały dotyczące procedury 
sporządzania planów zagospodarowania przestrzennego. Punkt 7 tej informacji 
dotyczy uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Obliwice, Łebień, Wilkowo 
Nowowiejskie, Rekowo Lęborskie, Karlikowo Lęborskie, Tawęcino, chodzi o siłownie 
wiatrowe. Mimo, że plan dotyczy w większości sołectwa Karlikowo Lęborskie i 
sołectwa Tawęcino, został nazwany jako  „Obliwice- Wiatraki”.  
Radna jako mieszkanka Rekowa Lęborskiego ma przykład, a mianowicie chodzi tu o 
firmę Lane Energy, która miała nazwę Wiertnia Łebień i to Łebień z tego tytułu 
czerpał profity, mimo że odwierty były prowadzone na terenie Karlikowa Lęborskiego.  
Radna rozmawiała w tej sprawie z Panem Zdzisławem Chojnackim. Ponieważ 
powyższa uchwała została podjęta w 2012 roku,  jest za późno, aby w tej chwili to 
zmieniać.  
Radna ma jednak prośbę na przyszłość, aby przy nadawaniu tematów roboczych 
inwestycjom,  brać pod uwagę na terenie jakiej miejscowości ma ta inwestycja 
powstać i nadać jej nazwę tej miejscowości.   
Ponadto radna wystąpiła z wnioskiem o interwencję w sprawie naprawy 
zniszczonych dróg polnych w kierunku Wojciechowa i Gościecina przez samochody 
ciężarowe. 



 
Przewodniczący  rady uważa, że uwaga radnej dotycząca planów jest słuszna, do 
wykorzystania w przyszłości.  
 
Radny Waldemar Wolff chciałby poprzeć wniosek radnego Mariana Syldatka 
dotyczący boiska w Garczegorzu. Na zebraniu rodziców w szkole była mowa na 
temat boiska i rodzice żądają konkretnych działań w tej sprawie. Dzieci z tej szkoły 
nie wiedzą co to są zajęcia sportowe na świeżym powietrzu.  
 
Sołtys Krystian Chrzanowski zwrócił się do Wójta z zapytaniem, ile gmina 
zaoszczędziła na zamknięciu szkoły w Tawęcinie.  
 
Sołtys Andrzej Fierka wystąpił z wnioskiem o rozwiązanie problemu wywozu śmieci  
z miejsc publicznych, to jest między innymi z placów zabaw, z przystanków. Może 
należałoby zdaniem sołtysa,  wprowadzić aneks do umowy z   firmami które 
obsługują wywóz śmieci mieszkańców, aby również wywoziły śmieci z tych miejsc, 
albo podpisać osobną umowę. Pan sołtys prosi o zajęcie się tym tematem.  
 
Następnie głos zabrał Pan Stanisław Ponomarenko. Powiedział, że wpadło mu w 
ręce pismo opisujące inwestycje powiatu Wejherowskiego na rok 2015. Wiele z tych 
inwestycji dotyczy dróg. W zasadzie każda gmina realizując drogi z powiatem 
korzysta z tzw. Schetynówki. Wniosek Pana Ponamarenki jest taki, aby zwrócić się 
do osób, które opracowują projekty w powiecie wejherowskim, aby nam pomogły, bo 
są skuteczni. Nasze projekty odpadają.  
Pan Ponomarenko przysłuchuje się obradom, słyszy deklaracje, że najważniejsze dla 
gminy są drogi. Nie można narzucać mieszkańcom na zebraniu wiejskim, aby w 
ramach funduszu sołeckiego realizować drogi. Fundusz sołecki jest dla sołectwa, 
natomiast  drogi są sprawą gminy.  
 
Sołtys Elżbieta Religa odniosła się do wypowiedzi radnej Henryki Gabryjelskiej. 
Zapytała, czy Pani radnej ktoś zabraniał współpracować z firmą                                                   
Lane Energy. Pani sołtys uważa, że jesteśmy jedną gminą i nie ma znaczenia czy 
jest to Łebień, czy Rekowo Lęborskie, czy Tawęcino. Powinniśmy się cieszyć,  że 
firma nas sponsorowała. W Łebieniu dofinansowali remont boiska szkolnego i szkoły, 
z czego korzystają dzieci nie tylko z Łebienia.  
 
Radna Henryka Gabryelska powiedziała, że współpracują z firmą Lane Energy i 
pomagają im, ale są  to małe rzeczy, radnej chodziło o sponsorowanie większych 
inwestycji, takich jak w Łebieniu. 
 
Następnie Wójt odniósł się do niektórych wniosków i zapytań.  
 
W odniesieniu do wypowiedzi Pan Stanisław Ponomarenko Wójt powiedział, że 
swoje uwagi dotyczące projektów  powinien skierować do Starosty Lęborskiego.  
Wójt uważa, że na sesje należy zaprosić Starostę, bo dlaczego ma wysłuchiwać 
uwag dotyczących dróg powiatowych, kiedy za drogi powiatowe odpowiada Starosta.  
Powiat chciałby, aby gmina dofinansowywała remonty dróg powiatowych w 
wysokości 50%, ale gmina ma dużo swoich dróg, i nie stać nas na takie 
dofinansowanie.  
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


